

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, January 27, 2017 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber, York Hall, Glendon. This meeting of Council was attended by the following members:

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 27 janvier 2017 à 13 h 30 dans la salle du sénat, pavillon York, Glendon. Les membres suivants étaient présents :

M.-C. Aubin
E. Coburn
S. Couture
L. Frew
F. Garon
M. C. Guzmán
L. Hébert
V. Hildebrand
G. Houle
D. Ipperciel
L. Jackson
M. Jurdjevic
A. Karoui
S. Kirschbaum
M.-E. Lebel

E. Light
W. Maas (Chair)
I. Martin
N.-G. Martineau
J M Montsion
B. Morgan
A. Pyée
J. Rivest
I. Roberge
J. Robinson
M. Roy
D. Savard
V. Schoof
P. Theophanidis
A. Zamora

S. Dreher
J. McDonough Dolmaya
K. Reynolds
K. Fowley
A. Sartori
E. Ascencio
L. Berkirsky
K. Clark
N. Goel
A. Golijanin
L. Hutchin
D. Norenberg
A. Sarja
A. Rashad
M. Turner

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:30 p.m.

2. Minutes of the previous meeting

▪ December 9, 2016

The minutes were approved.

3. Matters arising from the minutes

There were no matters arising.

4. Inquiries and Communications

There were none.

1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 30.

2. Procès-verbal de la séance précédente

▪ 9 décembre 2016

Le procès-verbal est approuvé.

3. Questions dérivant du procès-verbal

Il n'y en a aucune.

4. Inquiries and Communications

Il n'y en a aucune.

5. Principal's and Associate Principal's Remarks

The Principal mentioned the following:

- Common Break Time – following consultation, and due to lack of support the project has been dropped.
- Graduate attribute and competency – The principal would like to launch a project and wishes to gauge faculty and student interest. He will consult with PPNC.

The Associate Principal Academic, I. Roberge mentioned the following:

- Barbara Kerr of the Centre for the Support of Teaching is organizing a “Teaching Wheel” at Glendon this term. He urged Faculty members to participate.
- Open House on Sunday, March 5, 2017 – he reminded members of its importance to attract potential students.
- The “Cheat Sheet” to remind faculty members and students of the policy on Academic Accommodation has been circulated in January.

6. Reports from Standing Committees

(a) CASTL

D. Savard presented the reports from CASTL, and the following submissions were **approved**:

- Changes to Bilingual Requirement
- Changes to Canadian Studies Degree Requirements

Following concerns raised, the proposal to change the calendar copy to reflect ability of students to do a minor in the School of Arts, Performance, Media and Design was referred back to the Committee.

5. Remarques du principal et du vice-principal

Le principal mentionne les points suivants :

- Pause commun – suite aux consultations et faute de soutien, le projet est abandonné.
- Compétence essentielles – le principal aimerait lancer un projet et sonde l'intérêt des professeurs et étudiants. Il consultera le CDPMC.

Le vice-principal aux affaires académiques, I. Roberge mentionne les points suivants :

- Barbara Kerr du « Centre for the Support of Teaching » met en place le programme « Teaching Wheels » à Glendon ce semestre. Il invite les professeurs à y participer.
- Journée porte-ouverte, le dimanche 5 mars 2017 – il rappelle aux membres de son importance pour attirer les étudiants potentiels.
- La fiche d'information pour rappeler aux professeurs et étudiants la politique et pratique d'accommodements pédagogiques a été distribuée en janvier.

6. Rapports des comités permanents

(a) CNAP

D. Savard présente les rapports du CNAP et les soumissions suivantes sont **approuvées** :

- Changements à l'exigence de bilinguisme
- Changements aux exigences pour les études canadiennes

Suite aux préoccupations soulevées, la proposition pour changer le calendrier afin d'accepter les étudiants avec une mineure du « School of the Arts, Performance, Media and Design » est renvoyée au comité.

(b) Curriculum Committee

A. Pyée presented the Curriculum submissions from the departments of Biology, Drama Studies, Hispanic Studies, International Studies and Linguistics & Language Studies and they were all **approved**.

(c) PPNC

N. Martineau of PPNC presented the list of nominees for vice-chair of Council and two members for PPNC. The following were elected by acclamation:

Vice-Chair : Elaine Coburn
PPNC: Lee Frew and Aymen Karoui

N. Martineau then introduced the document containing the Glendon Truth and Reconciliation Declaration on Indigenous Language Policy and I. Martin gave some additional background information.

The following **motion** was then moved and **approved**:

That Council endorse and adopt the principles of the Glendon Truth and Reconciliation Declaration on Indigenous Language Policy as contained in the document circulated.

7. New Business

Tracking Success through indicators – Following a short presentation by Mark Jurdjevic and Maria Guzmán, Council approved that an ad hoc Committee be struck and to report to Senate APPRC by February 10, 2017.

8. Adjournment

The meeting was adjourned at 14:40 p.m.

(b) Comité des programmes

A. Pyée présente les soumissions des départements de biologie, études d'art dramatique, études hispaniques, études internationales et linguistique et sciences du langage et elles sont toutes **approuvées**.

(c) CDPMC

N. Martineau du CDPMC présente la liste des candidats pour le poste de vice-président et pour 2 membres au sein du CDPMC. Les personnes suivantes sont élues par acclamation :

Vice-présidente : Elaine Coburn
CDPMC : Lee Frew and Aymen Karoui

N. Martineau introduit ensuite le document contenant la Déclaration de vérité et de réconciliation de Glendon sur la politique de langue autochtone et I. Martin donne quelques informations supplémentaires.

La motion suivante est ensuite proposée et **approuvée**:

Que le Conseil approuve et adopte les principes de la Déclaration de Glendon sur la vérité et la réconciliation et sur une politique sur les langues autochtones selon la documentation circulée.

7. Affaires nouvelles

« Tracking Success through indicators » – Suite à une brève présentation de Mark Jurdjevic et Maria Guzmán, le conseil approuve la création d'un comité ad hoc qui soumettre un rapport au « Senate APPRC » d'ici le 10 février 2017.

8. Levée de la séance

La séance est levée à 14 h 40.